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P R O T O K Ó Ł   NR 66.2022 

 

posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

w dniu 22 lutego 2022 roku 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji.  

4. Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji za 2021 rok. 

5. Informacja na temat procesów demograficznych na terenie Gminy Osieczna w latach               

2016-2021. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Otworzył posiedzenie Komisji, powitał wszystkich zgromadzonych oraz zaznaczył, że Komisja 

obraduje w pełnym składzie. 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2. Odczytanie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji.  

4. Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji za 2021 rok. 

5. Informacja na temat procesów demograficznych na terenie Gminy Osieczna w latach                

2016-2021. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie obrad. 

Ponieważ wniosków i uwag nie zgłoszono. Komisja obradowała według przedstawionego 

porządku obrad. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu ostatniego posiedzenia Komisji. 

W głosowaniu udział wzięło 10 członków Komisji. 

Wyniki głosowania: za – 10, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji za 2021 rok. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Odczytał projekt sprawozdania Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony 
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Środowiska Rady Miejskiej Gminy Osieczna za 2021 rok. W roku sprawozdawczym Komisja 

obradowała na 6 posiedzeniach w dniach: 29 stycznia, 25 marca, 5 lipca, 5 października, 23 

listopada i 28 grudnia. Pierwsze posiedzenie Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa                             

i Ochrony Środowiska w roku 2021 odbyło się 29 stycznia. Na posiedzeniu Komisja 

opracowała plan pracy na 2021 rok, który Rada Miejska przyjęła uchwałą na sesji. W miesiącu 

marcu komisje Rady Miejskiej wysłuchały informacji Burmistrza Gminy Osieczna na temat 

bieżącej działalności. Następnie podsumowano działalność poszczególnych komisji w 2020 

roku i opracowano sprawozdania, które przedłożono Radzie Miejskiej celem przyjęcia.  

Tematem posiedzenia w dniu 5 lipca 2021 r. była informacja na temat zadania pod nazwą: 

„Budowa na terenie Gminy Osieczna dróg dla rowerów w ramach zadania ograniczenie niskiej 

emisji na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej”. Komisja zapoznała się z przedstawionym 

materiałem, z tym jak przebiegało finansowanie tego zadania. 

Na posiedzeniu w dniu 5 października 2021 r. Komisja Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska obradowała wspólnie z Komisją Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia, 

Komisją Rewizyjną oraz Komisją Skarg, Wniosków i Petycji. Na posiedzeniu realizowano 

następujące tematy: 

1. Analiza wykonania budżetu Gminy Osieczna za I półrocze 2021 r. 

2. Zaopiniowanie propozycji stawek podatkowych i opłat lokalnych na 2022 r. 

3. Wyrażenie opinii o wniosku Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. z o.o. o zmianie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Komisje dokonały analizy wykonania budżetu Gminy Osieczna za I półrocze i nie zgłosiły 

uwag i wniosków do przebiegu wykonania budżetu Gminy Osieczna za I półrocze 2021 roku. 

Burmistrz Gminy Osieczna przedstawił członkom Komisji propozycje stawek podatkowych i 

opłat lokalnych na 2022 rok. Komisje pozytywnie większością głosów zaopiniowały 

propozycje stawek podatkowych i opłat lokalnych na 2022 rok. Następnie komisje poprzez 

głosowanie pozytywnie zaopiniowały wniosek Miejskiego Zakładu Oczyszczania o zmianie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie miejscowości Trzebania. 

Kolejne posiedzenie w dniu 23 listopada 2021 r. było posiedzeniem wspólnym stałych komisji 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna. Komisje zaopiniowały projekt budżetu Gminy Osieczna na 

2022 rok. Burmistrz Gminy Osieczna przedłożył informację o najważniejszych 

przewidywanych dochodach, wydatkach i zadaniach. Komisje po zadaniu pytań i udzieleniu 

odpowiedzi oraz wyjaśnień przez Burmistrza i Skarbnika Gminy Osieczna nie zgłosiły 

wniosków do projektu budżetu na 2022 rok. W głosowaniu członkowie stałych komisji Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały budżetowej 

na 2022 rok. Na posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2021 r. Komisja Budżetu, Gospodarki, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska obradowała wspólnie z Komisją Rewizyjną, Komisją 

Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Komisją Skarg, Wniosków i Petycji. Tematem 

posiedzenia było zaopiniowanie lokalizacji strzelnicy sportowej w obrębie miejscowości 

Wojnowice. Po przeanalizowaniu lokalizacji strzelnicy w odniesieniu do terenu objętego 

miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego komisje negatywnie zaopiniowały 

niniejszą lokalizację. W okresie sprawozdawczym w wolnych głosach i wnioskach zabrano 

głos w sprawach bieżących Gminy. Szczegółowe informacje na temat prac komisji można 

uzyskać z protokołów posiedzeń Komisji dostępnych w Biuletynie Informacji Publicznej 

Gminy Osieczna. 

W związku z tym, że pytań i uwag nie wniesiono, Przewodniczący Komisji poddał pod 

głosowanie przyjęcie opracowanego sprawozdania z działalności Komisji za 2021 r.  

W głosowaniu udział wzięło 10 członków komisji. 

Wyniki głosowania: za – 10, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  

Sprawozdanie z działalności Komisji za 2021 rok zostało przyjęte jednogłośnie. 
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Sprawozdanie Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna za 2021 rok stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 5. Informacja na temat procesów demograficznych na terenie Gminy Osieczna                            

w latach 2016-2021. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Powiedział, że wszyscy otrzymali informację dotyczącą procesów demograficznych 

przedstawioną w 2 (dwóch) tabelach, z wyszczególnieniem: 

 wieku mieszkańców, 

 miejscowości Gminy.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że w jego opinii rozmowa o demografii powinna mieć na celu zastanowienie się 

nad tym jak wyglądają procesy demograficzne, które mają bezpośredni wpływ na to jak będzie 

wyglądał budżet Gminy. Niepokojący jest sygnał, że liczba dzieci i mieszkańców w wieku 

produkcyjnym spada.  

Przewodniczący wspomniał, że opublikowane zostały dane dotyczące przyrostu naturalnego na 

terenie powiatu leszczyńskiego w latach 2004-2020. Z tego opracowania wynika m.in., że w 

gminie: 

 Lipno ilość mieszkańców wzrosła o 55%, 

 Rydzyna, przyrost był w wysokości 25%, 

 Święciechowa, przyrost o 16%, 

 Włoszakowice, przyrost około 14 %, 

 Wijewo, przyrost o 12%, 

 Osieczna, przyrost o 8,91%,  

a jedyną gminą, której liczba mieszkańców spada to Krzemieniewo – spadek o 2,75%.  

W świetle tych danych przyrost mieszkańców Gminy Osieczna jest niski i jeśli nie przyspieszy 

się tempa powiększenia liczby mieszkańców, to nasi następcy będą mieć problem                                      

ze starzejącym się społeczeństwem. Będzie mało dzieci w żłobkach, przedszkolach i szkołach. 

Aktualnie Gminę stać na to, aby rozbudowywać sferę użyteczności publicznej.                           

Mamy w szkołach kolejne inwestycje, ale kiedyś będzie to o wiele trudniej utrzymać niż dzisiaj. 

Przewodniczący powiedział, że zastanawia się nad tym, które spośród decyzji podjętych przez 

Samorząd (na przestrzeni ostatnich lat) są takimi decyzjami, które będą skutkować tym,                        

że podatków i pieniędzy będziemy pozyskiwać więcej niż do tej pory. Dodał, że znajduje tylko 

jedną – zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Trzebani.   

Przewodniczący przedstawił jak kształtują się wskaźniki dochodów podatkowych jednostek 

samorządu terytorialnego na 2022 r., z których wynika, że np. Gmina Lipno oraz Rydzyna mają 

ponad 1.000.000 zł więcej niż Gmina Osieczna. Zaapelował to, aby przyspieszać i pozwalać na 

więcej inwestycji, które skutkują wzrostem podatków płaconych do Gminy.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że Gmina Osieczna ma w ofercie prawie 900 działek.  

Następnie zapytał Pana Przewodniczącego ile działek zaproponować.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odpowiedział, że jego zdaniem liczba działek, która jest przeznaczona do sprzedaży                                 

to nietrafiony argument i ubolewa, że zostały podjęte decyzje o niewyrażeniu zgody                                  

na budownictwo. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Doprecyzował, że nie na budownictwo tylko na plany miejscowe.  

Dodał, że też szuka odpowiedzi na pytania, dlaczego np. rozbudowuje się Lipno, czy Rydzyna 

oraz jakie ciężary z tego wynikają.  
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Burmistrz powiedział, że Pan Przewodniczący mówi tylko o jednej stronie - o fakcie wpływu z 

PIT-u do budżetu. Trzeba też spojrzeć na to, jakie są wydatki i jaka jest kondycja finansowa 

samorządu oraz konsekwencją jakich działań jest to, że Gmina Osieczna jest w dobrej sytuacji 

finansowej. Samorządy, do których się odnosimy mają kilkunastomilionowe zadłużenia. 

Odkładają w czasie realizację oczekiwań mieszkańców dotyczących infrastruktury, a u nas 

wykonywane jest to praktycznie na bieżąco. 

Gmina Osieczna znajduje się na 61 miejscu spośród 611 gmin naszej ojczyzny, w kategorii 

gmin miejsko-wiejskich, jeżeli chodzi o największy przyrost naturalny.  

Na Stanisławówce wykonaliśmy kanalizację za 3.200.000 zł. Teraz budujemy drogi za 

4.000.000 zł. Razem jest to inwestycja na kwotę 7.200.000 zł. Jak Lipno zacznie uzbrajać swoje 

tereny to nie będzie to 7.000.000 zł tylko 30.000.000 zł. W kwestii dochodów w naszym 

powiecie gminy: Święciechowa, Rydzyna i Lipno ze względu na usytuowanie drogi 

ekspresowej „zrobią krok w przód”.  

Burmistrz powiedział, że podczas zakończenia przebudowy szkoły świerczyńskiej Pan 

Przewodniczący apelował o to, aby więcej dzieci było w Gminie Osieczna. Jeżeli chodzi                          

o koszty oświaty to poprzez nasze działania mamy je w dobrym reżimie organizacyjnym                         

i wydatkowym.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Odniósł się do wypowiedzi Pana Burmistrza, mówiąc, że nie ma między nimi sporu, jeżeli 

chodzi o sytuację finansową Urzędu, że jedynie zadaje pytania, nad którymi się zastanawia.  

Dzisiaj Gmina Osieczna jest w świetnej kondycji finansowej, co jest konsekwencją 

podejmowanych decyzji oraz czynników niezależnych.  

Przewodniczący powiedział, że rozumie, że Pan Burmistrz nie martwi się tym, że dzieci i osób 

w wiek produkcyjnym jest coraz mniej. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Postawił pytanie, czy wójtowie/burmistrzowie mają wpływ na przyrost naturalny.  

Powiedział, że powstała „moda” na niektóre miejscowości. Mamy sporo działek w ofercie, 

które są w świetnych lokalizacjach – pytanie, dlaczego ludzie ich nie kupują. Na pewno 

przyczyną nie jest to, że jeden czy drugi inwestor nie otrzymał zgody na plan miejscowy. 

Burmistrz przywołał wysiłek finansowy dotyczący infrastruktury budowanej na 

Stanisławówce. W przypadku braku dofinansowań zewnętrznych gdyby powstawało kilka 

takich osiedli pojawia się pytanie skąd brać na to pieniądze. Burmistrz powiedział,                                    

że odpowiedzi nie zna, dlatego stosuje politykę ostrożności. Gdyby wszystkie działki w Lipnie 

zostały nagle zabudowane to tamtejszy Samorząd nie jest w stanie sprostać oczekiwaniom 

mieszkańców.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Odpowiedział, że to nie jest dobry argument. Jak ktoś kupi działkę w polu, to nie znaczy,                        

że może przyjść do burmistrza i zaraz (czy za dwa lata) musi mieć wybudowaną drogę. Budowa 

dróg to jest zadanie gmin, ale w miarę posiadanych środków i on nie boi się takich sytuacji.    

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że te procesy nie są kierowane do Wysokiej Rady. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Dodał, że urzędnicy na co dzień doświadczają takiego typu rozmów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że to rozumie. Niezrozumiałe jest tempo roszczeń mieszkańców.  

Nie mniej jednak niepokoi go spadek liczby dzieci i osób w wieku produkcyjnym.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że to jest trend ogólnopolski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
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Odpowiedział, że zgadza się z tym, że trendy są takie, jakie są. Jednak jego zdaniem w ramach 

tych trendów istnieje coś takiego jak konkurencja starania się o potencjalnych mieszkańców.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zapytał, co zrobić. Wybudowaliśmy żłobki (pomimo narzekań), mamy przedszkola 

zaspakajające potrzeby rodziców, świetnie wyposażone i zorganizowane szkoły, a dziś 

wybrzmiało tylko jedno, że spadek przyrostu naturalnego jest konsekwencją tego, że kilka 

planów miejscowych nie powstało.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że słuszne Pan Burmistrz zadał pytanie „co zrobić”.  

Oznajmił, że narzekał na żłobki w kontekście tego jak one wyglądają. Gmina Osieczna w imię 

konkurencyjności musi poszerzać ofertę - poczynając od żłobka. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że od początku tak uważa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że ta sfera życia będzie wymagała od Samorządu coraz większych nakładów. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że tak i aby było nas stać nie możemy „utopić się” w oczekiwaniach 

społeczeństwa, które nas przerosną. Jest wiele miejscowości takich, które mają tyle działek                   

w ofercie, że gdyby nagle wybudowali się wszyscy, którzy zostaną właścicielami tych działek 

to budżety tych samorządów nie są w stanie sprostać wybudowaniu infrastruktury. 

Mamy spokój w budżecie (poza rokiem 2018, gdzie było zadłużenie 18.000.000 zł), na dzisiaj 

mamy zadłużenie w wysokości 2.800.000 zł.  

Burmistrz dodał, że jak chcemy kompleksowo spojrzeć na sytuacje Samorządu to trzeba też 

spojrzeć na sytuacje finansową różnych samorządów w naszym Powiecie. Wtedy rozmowa 

będzie dotyczyć pełniejszego spojrzenia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Powiedział, że polityka ostrożnościowa, rozsądnego gospodarowania pieniędzmi, o której 

mówi Pan Burmistrz jest mu bardzo bliska, ale Pan Burmistrz i Rada Miejska powinna robić 

wszystko, aby odwrócić trend malejącej liczby dzieci.     

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odparł, że na 2477 gmin w Polsce Pan Przewodniczący wybrał 4 w naszym Powiecie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Odpowiedział, że z najbliższego otoczenia.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zapytał, czy jest winny temu ludzie, że tam kupują działki, a w Gminie Osieczna nie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że działania każdej z gmin można nazwać, jako konkurencyjne wobec sąsiadów.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zapytał, w czym Gmina Rydzyna wyprzedza Gminę Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że nie wie gdzie jest „wabik”, ale widzi efekt.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Zapytał, Przewodniczącego czy myśli, że np. Wójt Lipna obiecuje coś przyszłym 

mieszkańcom.  

Burmistrz przypomniał, że na uroczystym zakończeniu rozbudowy szkoły w Świerczynie                  

Pan Przewodniczący zachęcał do tego, aby mieć więcej dzieci.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Potwierdził, że tak powiedział i jeszcze przyznał się do tego, że myślał kiedyś o zamknięciu 

szkoły w Świerczynie.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
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Odpowiedział, że oczywiście ze względów ekonomicznych. Burmistrz dodał, że nie wie, która 

szkoła jest ekonomicznie opłacalna.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zapytał Pana Burmistrza, czy też ma zacząć wytykać mu błędy.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że pewnie Pan Przewodniczący ma taką „czarną listę”.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że każdy, kto ma inne zdanie niż Pan Burmistrz jest atakowany.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odniósł się do wypowiedzi Pana Przewodniczącego, że słyszy to już od wielu lat.                                    

Pan Przewodniczący ciągle powtarza to, że Burmistrz nie dopuszcza żadnych dyskusji. 

Wracając do szkoły świerczyńskiej Pan Przewodniczący był jednym z tych, którzy chcieli 

szkołę zamknąć ze względów ekonomicznych. Kto widział, żeby zamykać jedną                                          

z fundamentalnych placówek oświatowych na terenie Gminy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Potwierdził, że rozważał taką możliwość i powiedział to publicznie w szkole świerczyńskiej. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że Przewodniczący sali gimnastycznej w Świerczynie też nie chciał budować.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Odpowiedział, że nie chciał budować, ale na szczęście Starosta Piwoński załatwił pieniądze. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że świerczyńską salę gimnastyczną Gmina wybudowała ze środków własnych                    

w oparciu o projekt w ramach stowarzyszenia kultury na szczeblu powiatu. Cały ciężar 

wybudowania sali gimnastycznej przy szkole świerczyńskiej poniósł Samorząd Gminy 

Osieczna.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że chciał rozmawiać o demografii, a Pan Burmistrz powinien odpowiadać                            

za wymyślenie sposobów by zatrzymać trend spadającej liczby dzieci. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że to jest trend ogólnopolski. Oferta jest. Ludzie mogą kupować działki, budować 

się, mieć dzieci itd.  

Dziś usłyszał tylko jeden argument, aby to zmienić – plany miejscowe, które zostały odrzucone. 

Burmistrz nie zgadza się z tezą, że jest to przyczyna tego, że dzieci jest coraz mniej i uważa,  

że w ofercie jest wystarczająca ilość działek.    

 

Salę obrad opuścił Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa                         

i Ochrony Środowiska Pan Marek Kozak.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Powiedział, że patrząc na ofertę ponad 800 działek jest przekonany o tym, że to się zaludni.  

Jeżeli chodzi o procesy demograficzne, mamy sytuację taką, że młodzież wyjeżdża się kształcić 

i już nie wraca, poza tym trudno kogoś przekonać albo zmusić do tego by miał więcej dzieci.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Powiedział, że słyszał o tym, że w Gminie Rydzyna mieszkańcy, którzy wybudowali się 10 lat 

temu w „bumie działkowym” domagają się drogi.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Odpowiedział, że ani razu nie powiedział żeby iść drogą taką jak Rydzyna. Należy zwiększyć 

ten strumień, ale nie do poziomu Rydzyny.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 



7 

Odpowiedział, że wprost nie, ale stwierdzenie, że planów miejscowych i działek w ofercie jest 

za mało wybrzmiało kilka razy. Powiedział, że działek jest wystarczająco dużo. Są to przyczyny 

niezależne od nas, w jednym miejscu ludzie chętniej kupują działki niż w innym. Może trzeba 

infrastrukturę budować wyprzedzająco.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Odparł, że nie.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Powiedział, że z posiadanych przez niego informacji wynika, że Gmina Rydzyna w ofercie ma 

1500 działek, a Gmina Osieczna około 800. Ponadto wydajemy rocznie około 120 decyzji                      

o warunkach zabudowy.     

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedział, że w pewnym momencie postanowiliśmy, że przy budowie infrastruktury 

będziemy rygorystycznie wymagać zameldowania. Obecnie czynniki zewnętrzne 

spowodowały, że przy możliwości dofinansowania bez względu na sytuację mieszkańców 

budujemy infrastrukturę. Dajemy to dobro bez oczekiwań. Zachęcamy do zaznaczania                            

w zeznaniu PIT aktualnego miejsca zamieszkania, ale to znikoma wartość pieniędzy, która 

mogłaby wpłynąć do Gminy, a nie wpływa, ponieważ mieszkańcy się wybudowali a się nie 

zameldowali. Podatki płacą w jednostce samorządowej, w której są zameldowani. Nie ma 

środka, który by mógł skutecznie mieszkańców zachęcić do zameldowania się. Spójrzmy na 

sytuację z harmonogramem dróg on jest nieaktualny. Gdybyśmy według tego harmonogramu 

postępowali niektóre ulice musiałby czekać jeszcze kilka lat, a znalazły się w pakiecie, dlatego 

że była taka okoliczność. Albo trzymamy się zasad sztywno albo traktujemy je za nieważne. 

Zewnętrzne uwarunkowania w tym przypadku dofinansowania okazały się ważniejsze od reguł, 

które kilkanaście lat temu ustanowiliśmy.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że jego zdaniem ranking ulic jest potrzebny. Zdarzenia takie jak dofinansowania 

zewnętrzne potrafią go odwrócić. Stanisławówki nigdy byśmy nie robili gdyby Państwo nie 

dało na to pieniędzy. Przewodniczący „bronił” rankingu, bo dzięki rankingowi możemy 

tłumaczyć mieszkańcom, że jak nie są zameldowani i nie płacą tutaj podatków to nie będziemy 

robić dróg.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że jak budujemy kanalizację potem trzeba wybudować drogę, bo ludzie grzęzną 

w błocie. Budowa kanalizacji i dróg to działania, które trzeba połączyć.  

Od lat ranking budowy dróg funkcjonuje, a mieszkańcy się nie meldują.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 
Powiedział, że kilka lat temu pojawił się temat strefy inwestycyjnej w okolicy Dobramyśli.                

Zapytał, czy coś w tej materii można usłyszeć. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Powiedział, że teren inwestycyjny jest wyznaczony po lewej stronie za firmą Kan-Bud                              

w Kąkolewie do skrzyżowania Dobramyśl – Pawłowice. Są to tereny prywatne, możliwość 

inwestowania na tym terenie zależna jest od nawiązania współpracy między inwestorem                         

a właścicielem terenu.  

Jedna z firm, która działa na terenie firmy Kam-Bud przygotowuje dokumentacje na budowę 

nowego zakładu produkcyjnego na obszarze ok 1 ha. Pojawiło się zainteresowanie jeszcze 

jednego przedsiębiorcy. Rozmowy trwają, zobaczymy jak to się zakończy.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
W kontekście tego, o co Pytał Pan Wiceprzewodniczący Forszpaniak oraz w kontekście fermy 

drobiu, zapytał czy Samorząd może wyznaczyć strefy dla rolników na terenie Gminy gdzie 

takie inwestycje mogą powstać. Takich miejsc gdzie rolnik na swoim terenie miałby prawo 

zbudować fermę np. drobiu jest potencjalnie bardzo dużo.    
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiedział, że najczęściej takie inwestycje planowane są na swoim gruncie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Odpowiedział, że jeśli tak jest to, to przyjmuje - ale po to są plany. 

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Powiedział, że jeżeli ma gdzieś powstać ferma powyżej 40 DJP to wymaga to decyzji 

środowiskowych. Fermy poniżej tej liczby traktowane są, jako małe gospodarstwa, które nie 

oddziałują znacząco na działki sąsiednie. Dopowiedział, że obecnie trwają prace nad nową 

ustawą odnośnie planowania przestrzennego, ma być odejście od planów miejscowych, decyzji 

o warunkach zabudowy. Wówczas będą opracowane dla całych gmin plany ogólne, które będą 

te kwestię regulowały.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że ferma drobiu projektowana na jednym z pól jest przykładem, który może 

dotyczyć każdego sąsiedniego pola, dlatego chciał o tym porozmawiać.    

Samorząd może ograniczać lub wskazywać pewne rzeczy przez zmianę planu miejscowego.  

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że w tej sytuacji gdyby okazało się, że pojawił się inwestor, który chciałby 

wybudować fermę na 50.000 sztuk trzody chlewnej na terenie Wojnowic to w momencie 

wystąpienia o warunki zabudowy w ramach zabudowy zagrodowej Burmistrz ma prawo 

zawiesić postępowanie i w ciągu 9 miesięcy przystąpić do opracowania planu miejscowego, 

który uniemożliwi realizację inwestycji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zapytał, na jakim etapie znajduje się sprawa fermy drobiu.   

Sekretarz Gminy Osieczna Pan Sławomir Kosmalski: 

Odpowiedział, że była odmowa Pana Burmistrza w tej chwili sprawa jest w SKO. Są to procesy, 

które dość długo trwają.  

Ad. 6. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Zaprosił do dyskusji.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Poprosił Radnych o opinię na temat inwestycji przebudowy ciągu drogi powiatowej nr 4790P 

w miejscowości Kąkolewo oraz 4791P Łoniewo-Osieczna. Jest to droga powiatowa. Powiat 

pozyskał pieniądze w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 2.500.000 zł.                

W momencie składania wniosku Powiat Leszczyński zakładał, że ta inwestycja będzie 

kosztować 5.000.000 zł 50% dotacji, daje 2.500.000 zł. Oznacza to, że po stronie samorządów 

jest kolejne 2.5000.000 zł. W wyniku przeprowadzonego postępowania przetargowego 

najtańsza oferta została złożona na kwotę 8.395.181,37 zł. Pan Starosta poinformował, że jest 

skłonny unieważnić ten przetarg, ale w międzyczasie w obszarze budowy dróg zadziały się 

sytuacje, które przekonały Pana Starostę do zmiany stanowiska. Mianowicie w Gminie 

Krzemieniewo, gdzie na budowę drogi gminnej Samorząd Krzemieniewa przewidział kwotę 

około 5.0000.000 zł zgłosił się jeden oferent, który zaproponował kwotę 7.500.000 zł podobnie  

w przypadku inwestycji we Włoszakowicach, gdzie przewidziana kwota to około 10.000.000 

zł. Oferty złożyło trzech wykonawców. Najtańsza z tych ofert złożona została na kwotę ponad 

18.000.000 zł. Pan Starosta wystąpił do nas z wnioskiem abyśmy dofinansowali to zadanie                   

w kwocie do 25% kosztów własnych Samorządu, tj. 1.473.795,34 zł. W całym koszcie 

inwestycji udział Gminy Osieczna wyniósłby ok 17,5%. 

Burmistrz powiedział, że do jutra trzeba odpowiedzieć Panu Staroście czy przyjmujemy taką 

propozycję. Pilny termin wynika z tego, że Powiat po otwarciu ofert ma 1 miesiąc związania                                 

z ofertą, tj. do 25 lutego br. 
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Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Sebastian Łagoda: 

Powiedział, że jeżeli nas na to stać to jest „za”.     

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Potwierdził, że Budżet Gminy Osieczna stać na dofinansowanie tej inwestycji. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Krystyna Krajewska: 

Zapytała czy w tej inwestycji przewidziano rondo. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że tak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Poddał pod głosowanie partycypację w kosztach przebudowy drogi. Zapytał członków Komisji, 

kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem wsparcia finansowego Powiatu Leszczyńskiego na 

realizację przebudowy drogi Kąkolewo – Osieczna.  

W głosowaniu udział wzięło 9 członków Komisji (brak Pana Marka Kozaka). 

Wyniki głosowania: za – 9, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  

Członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali wsparcie finansowe Gminy Osieczna dla 

Powiatu Leszczyńskiego na realizację przebudowy ciągu drogi powiatowej nr 4790P                               

w miejscowości Kąkolewo oraz 4791P Łoniewo-Osieczna. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Burmistrz przedstawił kolejny temat związany z wykonaniem inwestycji fotowoltaicznych                    

w poszczególnych jednostkach Gminy Osieczna, tj. w: Gminnym Zakładzie Komunalnym, 

Urzędzie Gminy, Centrum Kultury i Biblioteki, Schronisku Morena, Szkole Podstawowej                    

w Osiecznej, Zespole Szkół w Kąkolewie i Świerczynie. Zlecone zostało opracowanie 

koncepcji, z której wynika, że prawdopodobny koszt tego zadania oscylował będzie między 

kwotą 1.500.000 zł a 2.000.000 zł. Jeżeli będzie zgoda to przystąpimy do opracowania projektu, 

następnie do przetargu nieograniczonego i realizacji zadania. 

W przypadku Gminnego Zakładu Komunalnego - spółka będzie mogła odliczyć VAT. 

Oczywiście podjęcie takiej decyzji wiązałoby się z dokapitalizowaniem GZK o kwotę 

inwestycji.    

Burmistrz informował, że otrzymano zgodę Urzędu Marszałkowskiego na pobudowanie mini 

placów zabaw przy żłobkach. Na te zadania mamy 200.000 zł, tj. wstępnie 100.000 zł na każdy. 

W uchwale budżetowej zaproponowano, aby chwilowo zabezpieczyć w budżecie Gminy środki  

na zakup samochodu średniego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Kąkolewie, tj. 900.000. zł, 

przy czym jest zapewnienie, że z tego 400.000 zł otrzymamy dofinansowania z funduszu 

krajowego oraz 50.000 zł zadeklarował Pan Starosta. Nasz koszt wyniesie około 450.000 zł. 

Burmistrz poprosił o wyrażenie opinii dotyczącej lokalizacji pumptracka w Osiecznej. 

Ponieważ odrzucono lokalizację dotychczasową przy CKiB.  

Burmistrz zaproponował 4 (cztery) nowe lokalizacje: 

 park przy ul. Okulickiego, 

 teren przy ul. Miejska Droga między cmentarzem a ul. Przyjaźni, 

 teren przy szkole za boiskiem, przy czym lokalizacja ta wymaga zburzenia istniejących 

tam garaży, 

 łąkę przy Letnisku za parkingiem po prawej stronie. 

Na zakończenie Burmistrz sygnalizował, że w marcu będzie proponował Państwu Radnym 

podjęcie decyzji w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że wpłynęło do niego pismo/zapytanie, dlaczego Gmina Osieczna nie chce 

podpisać porozumienia z Centrum Integracji Społecznych (CIS) w Kłodzie.  
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Jest to placówka przeznaczona dla osób, które znalazły się w trudnej sytuacji życiowej. 

Najczęściej są to osoby niepełnosprawne, bezrobotne i niezaradne życiowo. W Centrum osoby 

uczestniczą w zajęciach, które pomagają im w integracji społecznej i zawodowej. CIS 

dysponuje własnym środkiem transportu, co umożliwia dojazd uczestników na miejsce 

wykonywania pracy. Za pracę uczestnicy otrzymują wynagrodzenie w wysokości zasiłku dla 

bezrobotnych, co czasem jest jedynym źródłem dochodu. W obecnej sytuacji M-GOPS                           

w Osiecznej nie chce kierować nowych uczestników z Gminy z powodu braku porozumienia 

partycypacji w kosztach CIS w Kłodzie przez Gminę Osieczna, a tym samym pozbawia 

możliwości osób potrzebujących na powrót do pełnienia ról społecznych i zawodowych.  

Przewodniczący poprosił o informację jak wygląda ta współpraca oraz ile jest osób, które 

potrzebują takiej pomocy.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że zostanie to przeanalizowane i udzieli odpowiedzi.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Po raz kolejny poprosił, aby na stronie internetowej pojawił się adres mailowy, który używa 

powszechnie.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Wyjaśnił, że na stronie internetowej zamieszczono adresy mailowe wynikające z pełnionej 

funkcji Radnego.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Powiedział, że protestuje przeciwko temu, żeby Pan Burmistrz decydował o adresie 

podawanym do korespondencji.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Powiedział, że na stronie zamieszczone są adresy mailowe służbowe, w tym przypadku adresy 

mailowe wynikające z pełnionej funkcji Radnego.  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Krystyna Krajewska: 
Zapytała o kwestię doprowadzenia wody do jednej z działek w Popowie Wonieskim. Jest to 

działka za świetlicą wiejską. Zainteresowana napisała pismo do Wschowy i dostała odpowiedź 

negatywną. Kto jest odpowiedzialny za to zadanie.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Odpowiedział, że w naszym imieniu działa Zakład Usług Wodnych we Wschowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zapytał, czy Pan Burmistrz ustosunkuje się do pytań, które zadał na poprzedni posiedzeniu 

Komisji w dniu 18 stycznia br.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Przedstawił projekt koncepcji przejścia dla pieszych, przy obwodnicy.   

Burmistrz powiedział, że nie posiada wiedzy odnośnie tego, jakie kluby uczestniczyły                              

w konkursie, który ogłosił Pan Starosta.  

To jest pytanie do Pana Starosty, albo do danego klubu sportowego.  

Ad. 7. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna Pan Jarosław Glapiak: 

Z powodu wyczerpania porządku obrad zakończył posiedzenie Komisji. 

 

      Protokołowała             Przewodniczący 

                                                                Komisji Budżetu, Gospodarki,                                                                                      

Rolnictwa i Ochrony Środowiska         

     Marta Skorupka       

         

            Jarosław Glapiak 


